
Trebaju li djeca godišnji odmor? 

 

Bliži nam se ljeto – mnogoj djeci najdraže godišnje doba. Međutim, neka djeca i ljeti pohađaju 

vrtić. Trebaju li i oni godišnji odmor? 

Tijekom godine naši dani uglavnom se svode na otprilike istu rutinu: odvođenje djece u vrtić, 

odlazak na posao, dolazak po dijete u vrtić, ručak, igra, večera, kupanje i spavanje. Često se 

veselimo slobodnom vikendu ili godišnjem odmoru. Isto kao što mi odlazimo na posao, tako i 

djeca odlaze u vrtić. Njihov dan u vrtiću ispunjen je rutinom: igra, doručak, odgojno-obrazovni 

rad, ručak, spavanje, razne aktivnosti. Djeca u vrtiću ponekad borave i duže nego što smo mi 

na poslu. Vjerujem da i oni imaju potrebu za predahom. 

Većina vrtića ljeti organizira ljetno dežurstvo u mješovitim odgojno-obrazovnim skupinama. 

Nerijetko u skupinama, zbog korištenja godišnjih odmora odgojiteljica, ima veći broj djece. 

Djeca često nisu smještena uz svoje matične odgojiteljice. Ljetna organizacija rada stresna je 

za roditelje, djecu, ali i odgojiteljice. One su u novom prostoru okružene do sada nepoznatom 

djecom za koju su odgovorne i o kojoj se trebaju brinuti. Također, odgojno-obrazovni rad za 

vrijeme ljetnih mjeseci drugačiji je od onoga na koji su naviknule tijekom pedagoške godine.  

Djeca koja ljeti dolaze u vrtić nisu oduševljena mješovitim skupinama, promjenama soba 

dnevnog boravka i odgojiteljica, a ponekad i boravkom s nepoznatom djecom. Iako 

odgojiteljice daju sve od sebe kako bi djeci ljetni dani provedeni u vrtiću bili ispunjeni veseljem, 

promjene koje se tijekom ljeta odvijaju na svakodnevnoj razini odražavaju se na raspoloženje 

i ponašanje većine djece.  

Međutim, u našem kraju većina ljudi se bavi turizmom i ne može si priuštiti korištenje 

godišnjeg odmora tijekom ljetnih mjeseci. Neki roditelji nemaju drugu mogućnosti nego voditi 

djecu ljeti u vrtić, no oni koji su kod kuće ne trebaju se brinuti da će im dijete propustiti važno 

i nenadoknadivo gradivo.  



 

IZJAVE DJECE DV MRVICA O GODIŠNJEM ODMORU 

Savjetujem vam da svaki put kada idete na godišnji odmor, odmor priuštite i svom djetetu. 

Djeca vole biti kod kuće okruženi svojom obitelji. U kvalitetnom obiteljskom okruženju, 

druženju i igri dijete će biti zadovoljno, sretno i ispunjeno. Ljeto je idealno vrijeme da dijete 

boravi na svježem zraku, uživa i istražuje svijet koji ga okružuje. Ako je cijela godina bila 

isplanirana, onda neka bar ljetno razdoblje bude vrijeme za opuštanje i odmor. I djeci treba 

godišnji odmor. Godišnji odmor je vrijeme za obitelj. Iskoristite zajedničko vrijeme, kupajte se, 

spavajte duže, budite spontani i uživajte u svakom zajedničkom trenutku provedenom s vašim 

djetetom. 

Želim vam sretno, ugodno i veselo ljeto! 
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Možeš li teto 

zapisati da 

želim da moja 
mama ima više 

godišnjeg? 

Više volim 

kad sam na 

godišnjem! 

Nema vrtića. Odmaram! 

Volim ići na 

godišnji jer se 

družim s 

mamom. 
Ostajem 

kući i idem 

na plažu. 

Nije pošteno. 

Odrasli imaju 

puno više 
godišnjeg.  


